#### 反应堆工程

## 核电厂评价系统的评价指标敏感性研究

张奇1,周志伟1,杨孟嘉2,任俊生2,朱书堂1

1.清华大学 核能与新能源技术研究院,北京 100084 2.中国广东核电集团有限公司 技术中心,广东 深圳 51812

收稿日期 2004-8-30 修回日期 2005-1-10 网络版发布日期: 2006-10-26

摘要 为开发先进反应堆评价系统,通过层次分析、模糊综合决策方法得到了评价结果。然后,变化经济性、安全性和技术性评价指标的权重,研究这3个指标在不同权重下的评价结果,从而得到了对评价结果的敏感性分析。结合分析结果,对各评价结果进行了比较和总结。

关键词 核电厂 评价系统 模糊决策法 敏感性分析 分类号 **021** 

# Study on Sensitivities of Evaluation Indices for Nuclea r Power Plant Evaluation System

 $\hbox{ZHANG Qi$}^1, \hbox{ZHOU Zhi-wei}^1, \hbox{YANG Meng-jia}^2, \hbox{REN Jun-sheng}^2, \hbox{ZHU Shu-tang}^1$ 

1. Institute of Nuclear and New Energy Technology, Tsinghua University, Be ijing 100084, China; 2. Technology Center of China Guangdong Nuclear Holding Co., LTD., Shenzhen 518124, China

**Abstract** For developing an advanced evaluation system to assess nuclear power plant, a num ber of comprehensive evaluation-decision making methods, including the AHP-weighted summati on method, the comprehensive fuzzy evaluation method, are employed to produce evaluation results. By changing the weight factors of evaluation indices characterizing the economics, safety and t echnology of nuclear power plant, the variations of evaluation with weight factors were studied and the sensitivities of these indices were analysed. Finally, the evaluation results were compared and discussed based on comprehensive analysis.

### 扩展功能

## 本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ [PDF全文](134KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- ▶参考文献

#### 服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

### 相关信息

- ▲ 本刊中 包含"核电厂"的 相关文章
- ▶本文作者相关文章
- ・ 张奇
- 周志伟
- 杨孟嘉
- 任俊生
  - 朱书堂

**Key words** <u>nuclear</u> <u>power</u> <u>plant</u> <u>evaluation</u> <u>system</u> <u>fuzzy</u> <u>method</u> <u>sensitivity</u> <u>analysis</u>

DOI